
1. naar aanleiding van een artikel in de krant over de nieuwe straatnamen in de Beeck heb ik de 
vraag op welke wijze de commissie voor de straatnamen tot deze keuze is gekomen.

Straatnaamgeving komt tot stand op basis van beleidsregels voor straatnaamgeving en 
huisnummering: Beleidsregels (huis)nummering en straatnaamgeving gemeente Bergen (NH) 2014 | 
Lokale wet- en regelgeving (overheid.nl)
De Commissie Cultuurhistorische Kwaliteit (CCK) adviseert het college bij straatnaamkeuzes. 
Straatnaamsuggesties worden soms aangedragen, bijvoorbeeld door particulieren of door historische 
verenigingen. In de commissie hebben ook leden zitting die zelf kennis hebben van de lokale 
cultuurhistorie. 

De CCK heeft in 2021 onderkend dat namen van vrouwen ondervertegenwoordigd zijn bij de 
straatnaamgeving, terwijl een evenredige verdeling van straatnamen van mannen en vrouwen 
conform artikel 2.1.7 wel het beleidsstreven is. De CCK heeft daarop een lijst opgesteld met namen 
van prominente kunstenaressen en vrouwen met maatschappelijke functies. Uit deze lijst zijn de 
namen geselecteerd van twee schrijfsters en twee beeldend kunstenaars.

Bij het vernoemen van personen zijn meerdere keuzes te maken, zoals het wel of juist niet gebruiken 
van initialen, meisjesnaam c.q. geboortenaam. De commissie adviseert om in deze categorie de 
artiestennaam als uitgangspunt te nemen voor straatnaamtoekenningen, omdat genoemde personen 
vooral onder hun artiestennaam bekend werden. Met dit uitgangspunt worden straatnamen in principe 
toegekend op basis van de voorkeur van de personen binnen de context en het tijdsbeeld waarin zij 
leefden. Omdat een straatnaam in principe voor eeuwig aan een openbare ruimte toegekend wordt, is 
ook onderzocht of een persoon -nu of in de toekomst- controversieel kan worden bevonden. Bij de 
voorgestelde namen zijn geen negatieve associaties gevonden. 

2. Villa Zuilenhof aan de Oude Bergerweg 2 is een rijksmonument. 
1. Heeft de gemeente Bergen inzicht in de status van het onderhoud van het monument? en  
voldoet deze aan de wettelijke eisen ten aanzien van een rijksmonument
2. zijn de afgelopen jaren onderhoudswerkzaamheden uitgevoerd conform de gestelde 

eisen voor rijksmonumenten?

Wij hebben geen inzicht in de onderhoudsconditie van rijksmonumenten. 
Het team Toezicht reageert op meldingen, waarbij voorrang gegeven wordt aan vermoedens van 
brand- en constructieve onveiligheid. Er is onvoldoende capaciteit om proactief te controleren op het 
onderhoud van monumenten. 

Daarnaast is het juridisch lastig om te handhaven op gebrek aan onderhoud van een monument. Dat 
vereist monitoring gedurende langere tijd en regelmatig aanspreken van de eigenaar.

https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR345908
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR345908

